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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért hazudott a Kormány a dobai pszichiátria 
bezárása kapcsán?" 

Tisztelt Miniszter úr!

Tavaly év végén kerestek meg a dobai pszichiátria bezárása és az ott kezelt betegek további sorsa 
ügyében. A tisztánlátás végett írásban fordultam az emberi erőforrások miniszteréhez, melyre azt a 
választ kaptam: nincs szó az intézmény bezárásáról, politikai hisztériakeltés folyik.

Rétvári államtitkár úr válasza akkora felháborodást keltett az érintetteknél, hogy elözönlöttek az 
aggódó hozzátartozók, ott dolgozók, sümegi lakosok által írt levelek. Mivel az évek óta szerzett 
rossz tapasztalataim alapján a Kormánynak már nem tudok hinni, ezért személyes látogatást tettem 
abban a csodálatos dobai kastélyban, ahol ez idáig 200 pszichiátriai betegek kezeltek. Megdöbbenve
tapasztaltam, hogy a Rétvári államtitkártól kapott válasszal ellentétben, a kastély egy részét már 
kiürítették, és folyamatban van a többi beteg áthelyezése is a környék kórházaiba (pl. Sümeg), 
hajléktalanszállóiba (pl. Tapolca). A családtagok elmondása szerint kész tények elé állították őket, 
hogy oldják meg a gyógyszeres kezelésre és állandó felügyeletre szoruló hozzátartozójuk otthoni 
vagy szociális otthonba történő elhelyezését. Sajnos munka mellett és az intézmények 
végeláthatatlan várólistái miatt egyik opció sem megoldható számukra. Megfélemlített, 
anonimitásukat kérő dolgozók állítása szerint többeket szállítottak hajléktalanszállókba, de voltak, 
akiket „egyszerűen szélnek eresztettek”. Ezeket az információkat ott élők is megerősítették.

Rengeteg kérdés merül fel az ügyben. Többsége sajnos „költői”, ugyanis aligha várhatunk Önöktől 
őszinte válaszokat, miközben emberek életéről van szó!

- Mi lesz a betegek sorsa? A Sümegre kerülő betegek miként lesznek elkülönítve a járóbeteg 
szakellátás épületétől és a gyermekorvosi rendelőtől? 



- Mivel eleve óriási a szakemberhiány a szociális szférában és egészségügyben, miként oldják meg a
betegek ellátását? 

- Mi lesz a közel 120 dolgozóval? Miként biztosítják számukra a napi két óra ingázást másik 
intézménybe, illetve maradéktalanul számíthatnak-e a felmondási idejükre járó végkielégítésre? 

- Elvileg 400 milliót költöttek a kastély körüli parkra, hova folyt el ez a pénz? 

- Végezetül: kinek kell ez a kastély? 
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